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Økonomiudvalget

Sidel

Dagsorden for møde i
økonomiudvalget

mandag d. 07-08-2000 kl. 14.30 i udvalgsværelse II

Deltagere:

Dagsordenen omfatter punkterne fra nr. 137 til 155 inkl.
De respektive sager ligger til gennemsyn i udvalgsværelse II i weekenden.
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Økonomiudvalgsmødet d. 07-08-2000

Åben dagsorden 
Punkt Resumé Init. Sagsid
137 Delberetning nr. 130 fra Kommunernes Revisionsafdeling 

vedr. 1999. JOJ 14637
138 Delberetning nr. 129 fra Kommunernes Revisionsafdeling 

vedr. 1999. JOJ 14636
139 Salg af pavillionbygningerne Klub Himmelblå i Dalby SL 14053
140 Forslag til lokalplan for butik på hjørnet af Hovedgaden og 

Møllevej AS 14035
141 Procedure til afregning af vandspild MDH 13821
142 Kyndby Losseplads - Perioden efter Naturklagenævnets 

afgørelse på regionplananken SA 11898
143 Regionplan 2001 for Frederiksborg Amt SA 14312
144 Leasing af inventar og udstyr til Solbakkeskolen BN 11482
145 Fællesordningen for Pædagogisk Psykologisk Rådgivning 

mellem Jægerspris og Skibby kommuner BN 13931
146 Forslag til overenskomst mellem Jægerspris Kommune og 

undervisning på Birkebo's skole BN 14508
147 Jægerspris Ungdomsskole og Klub BN 14507
148 Udvidet skolegang BN 13307
149 Regnskabsrapporter Egnsmuseet Færgegården JOJ 13392
150 Afskrivning af restancer JH 13738
151 Fælleskommunal Skatteligning JH 13865
152 Oversigt over restancer JH 12504
153 Høring vedr. foreløbige skitser til fremtidig retskreds- og 

politikredsinddeling BD 14635

Lukket dagsorden 
Punkt Resumé Init. Sagsid
154 Udbygning og renovering af De Tre Ege MRC 14617
155 Ligningsplan for produktionsåret 2000/2001 JH 14528
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Punkt 137

Møde OK d. 07-08-2000

Journalnr. BM-00.01K01 Sagsid: 14637 Sagsbehandler: JOJ/BOG Fmd. init.

Delberetning nr.130 fra Kommunernes Revisionsafdeling vedr. 1999.

Beretning nr. 130. - Revisionen af regnskabet for integrationsområdet.

Sagsfremstilling:

Kommunernes Revisionsafdeling har fremsendt delberetning nr. 130 vedrørende revisionen af 
regnskabet integrationsområdet for året 1999 med følgende bemærkninger:

Den udførte revision har ikke givet anledning til bemærkninger, hvilket i følge Kommunernes 
Revisionsafdeling tages som udtryk for, at administrationen er foregået på en hensigsmæssig og 
betrykkende måde.

Ledelsessekretariatet den 2. august 2000.

Det indstilles til Økonomiudvalget og Byrådet, at beretningen godkendes.

Beslutning:

Bilag

Jr. ru::

Sagen tit
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Punkt 138

Møde OK d. 07-08-2000

Journalnr. BM-00.01K01 Sagsid: 14636 Sagsbehandler: JOJ/BOG Fmd. init.

Delberetning nr. 129 fra Kommunernes Revisionsafdeling vedr. 1999.

Bilag:

Beretning nr. 129. - Revisionen af boligstøtteregnskaberne for året 1999.

Sagsfremstilling:

Kommunernes Revisionsafdeling har fremsendt delberetning nr. 129 vedrørende revisionen af 
boligstøtteregnskaberne for året 1999 med følgende bemærkninger:

Den udførte revision har ikke givet anledning til bemærkninger.

Ledelsessekretariatet den 2. august 2000.

Det indstilles til Økonomiudvalget og Byrådet, at beretningen godkendes.

Sagen til: ^
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Punkt 139

Møde SDK d. 23-05-2000

Journalnr. BM-82.02G01 Sagsid: 14053 Sagsbehandler: SL/TF Fmd. init.

Salg af pavillionbygningerne Klub Himmelblå i Dalby

Økonomi: kr.:93.500,00

Bilag : Bilag 1, brev fra Dalby Idrætsforening - medsendt dagsordenen 
Bilag 2, overslag på flytning af pavilloner - vedlagt i sag

Sagsfremstilling:

I forbindelse med udbygningen af Solbakkeskolen bliver pavillonerne hvor “klub himmelblå “ har 
til huse ledige.

I denne forbindelse har Dalby Idrætsforening fremsendt et forslag til køb af pavillonerne samt tilbud 
om at deltage i flytningsudgifterne.

Forslag fra Dalby IF :
For overtagelse af pavillonerne ydes det første år 
Over de næste tre år ydes ialt
Tilskud til flytning af pavillonerne, her tænkes på fundamentet mv

kr.: 55.000,00 
kr.: 20.000,00 
kr.: 30.000.00

Ialt kr.: 105.000,00

Overslag flytning af pavilloner 
Diverse tilslutninger og afstivninger mv

kr.: 138.500,00 
kr.: 60.000.00

Ialt _ „  
Bidrag fra Dalby IF

kr.: 198.500,00 
kr.: 105,000,00

Økonomisk behov kr.: 93.500,00

Ovenstående regnestykke er beregnet ud fra, at der ikke skal ekstrafunderes.

Endvidere tilbyder Dalby IF :
At renovere pavillonerne udvendigt 
At istandsætte indvendig til eget brug

kr.: 10.000,00 
kr.: 35.000,00
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Dalby IF foreslår, at flytningen af pavillonerne skal foregå fra den 01.08.2000, dette kan dog ikke 
lade sig gøre, idet bygningen først skal tømmes, strøm afbrydes, vand afbrydes, afløb skal afbrydes 
osv.Dette er meddelt Kent Ustrup den 10.05.2000 og han tilsluttede sig Teknisk Afdelings forslag 
om start med flytning midt i september 2000 såfremt det bliver besluttet at flytte pavillonerne.
Det er endvidere aftalt med Kent Ustrup, at det vil være Teknisk Afdeling der udfører 
fundamenterne, idet dette er mest praktisk.
Selve flytningen af pavillonerne til placering på fundamentet tager ca. 1 uge, så dette bør ikke 
genere fodboldspillet i nævneværdig grad, færdiggørelsen af flytningen foregår herefter på og i 
bygningerne, hvor det ikke er til gene for fodboldaktiviteterne.

Det skal bemærkes, at der endu ikke er fuld enighed om placeringen af pavillonerne i forhold til den 
nye skolebygning, men i øjeblikket tales der om en placering for enden af Solbakkehallen. 
Uenigheden er imellem skolen og Dalby IF. Skolen vil have pavillonerne så langt væk som muligt 
men Dalby IF ønsker pavillonerne så tæt på hallen som muligt.
Der er indkaldt til byggeudvalgsmøde den 24.05.2000, hvor placeringsproblematikken skal 
diskuteres og helst løses.

Når placeringen er fastlagt foretages en geoteknisk undersøgelse, der tilkendegiver om det i det hele 
taget kan lade sig gøre, rent økonomisk, at opstille pavillonerne det valgte sted, udgift til dette vil 
andrage ki'.: 6.000,00

Såfremt det besluttes, at flytte pavillonerne ønsker Dalby IF at pavillonerne er klubbens eje og at det 
hermed er klubben der har den fremtidige vedligeholdelse.

Ved udlejning af lokalerne vil der være en indtægt til klubben, forbrug af el og vand ved sådanne 
arrangementer foreslås betalt af klubben til Jægerspris Kommune evt. 1 gang om året.

Økonomisk afdeling den 11. maj 2000
Der er ikke afsat budget til flytning af pavillionen

Fællesforvaltningen den 11,05.2000

Udvalget anmodes om stillingtagen til ansøgning fra Dalby IF på ovenstående økonomiske vilkår. 
Forvaltningen kan ikke anvise hvorledes finansieringen på kr. 93.500,00 kan angives.
Såfremt ansøgningen imødekommes foreslås efterfølgende en konkret aftale af vilkår for den 
fremtidige anvendelse af pavillonerne.

Beslutning:

Svend Erik Isakson og Ove Skipper anbefalede ansøgningen overfor økonomiudvalgets og byrådets 
drøftelse af tillægsbevilling i forbindelse med Solbakkeskolens udbygning. Kirsten Andersen og 
Jens-Chr. Børresen foreslog at pavillionerne overdrages til Dalby IF mod afholdelse af samtlig 
omkostninger.

Efter beslutning udarbejder forvaltningen en konkret aftale med DIF.
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Møde i OK den 13-06-2000

Beslutning:

Der foretages en fornyet forhandling med DIF inden byrådets møde d. 20.06.2000.

Møde i BY den 20-06-2000

Beslutning:

Sagen udsættes til august mødet.

Ledelsessekretariatet den 2. august 2000

Økonomiudvalget har ultimo juni ønsket, at undersøge om der evt. skulle være andre udover Dalby 
1F som måtte være interesseret i at købe pavillonerne “Klub Himmelblå”.

På baggrund af ovennævnte har pavillonerne været annonceret til salg i hhv. Frederiksborg Amts 
Avis samt Frederikssund Avis, med ansøgningsfrist for aflevering af tilbud den 4. august kl. 12.00.

Der har indtil nu kun været 1 henvendelse fra Københavns Amt. Medarbejdere fra amtets 
institutionskontor har besigtiget pavillonerne, for at konstatere om disse var anvendelige til 
institution for 10 autistiske børn.

Der er endnu ikke modtaget svar fra Københavns Amt.

Eventuelle indkomne tilbud vil blive forelagt økonomiudvalget på mødet.

Møde i OK den 07-08-2000

Beslutning:
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Punkt 140

Møde TMU d. 31-07-2000

Journalnr. BM-01.02.05P16 Sagsid: 14035 Sagsbehandler: AS/TF Fmd. init.

Forslag til lokalplan for butik på hjørnet af Hovedgaden og Møllevej

Økonomi:

Bilag: Brev fra Færgegården af 23.06.2000
Brev fra Frederiksborg Amt af 28.06.2000 
Brev fra Forsvarets Bygningstjeneste af 22.05.2000 
Brev fra Vestermose Klub af 19.06,2000 
Brev fra Vestermose Fritidshjem af 26.06.2000 
Brev fra Magnoliavej 20 af 29.06.2000

Sagsfremstilling:

Lokalplanforslag 63 for butik og mindre servicestation på hjørnet af Hovedgaden og Møllevej har i 
perioden 9. maj 2000 til 3. juli 2000 været fremlagt til offentligt gennemsyn.

I forbindelse hermed er fremkommet følgende indsigelser og bemærkninger:

Egnsmuseet Færgegaarden oplyser, at der ikke er bemærkninger til forslaget.

Frederiksborg Amt gør indsigelse til forslaget efter planlovens § 29, stk 2, og § 29 a stk. 2 jf. § 28, 
fordi forslaget ikke er i overensstemmelse med regionplanretningslinierne for detailhandel, 
erhvervsbyggeri og forurenende virksomheder. Indsigelsen skyldes følgende:

Detailhandel:
Kommunen indeholder ikke bestemmelser for det maksimale bruttoetageareal,
Forslaget indeholder ikke en redegørelse for den projekterede bebyggelses påvirkning af bymiljøet, 
herunder den eksisterende bebyggelse i området, friarealer og trafikale forhold.
Erhvervsbyggeri:
Forslaget indeholder ikke en miljøvurdering af erhvervsarealers anvendelse i forhold til 
grundvandsinteresser, eller trafik- og miljøkonflikter samt beskyttelsesinteresser i forhold til den 
nuværende og planlagte anvendelse af de tilstødende arealer,
Forslaget fastlægger ikke konsekvensområder omkring lokalplanområdet og klassificerer ikke 
områdets aktiviteter.
Vejforhold:
Amtet (som vejbestyrelse) meddeler, at det ikke kan forventes, at der vil blive givet tilladelse til ny 
vejadgang til Møllevej,



Dispensation kan ikke forventes til etablering af forslagets parkeringspladser og tankanlæg på 
arealer omfattet af tinglyst vejbyggelinie,
Etablering af tankanlæg ved offentlig vej kræver tilladelse fra vejbestyrelsen. Et tankanlæg med 
den viste placering kan ikke forventes godkendt, fordi trafikafviklingen til og ved anlægget ikke 
vil blive tilfredsstillende.

Sagen er den 1. juli 2000 blevet overdraget til Hovedstadens Udviklingsråd, der som regionplan
myndighed skal tage stilling til de nærmere vilkår for ophævelse af indsigelsen

Forsvarets Bygningstjeneste har ingen bemærkninger til forslaget, fordi lokalplanområdet er 
fastlagt til ikke støjfølsom anvendelse.

Vestermose Klub gør opmærksom på de trafikale problemer, der er i forbindelse med cyklende 
skolebørn fra Møllegårdskolen, der cykler fra Møllevej til Hovedgaden, hvor der ikke ringe plads og 
ingen cykelsti på en del af strækningen. Klubben forudser, at problemerne bliver større ved en 
vedtagelse af lokalplanen, da der må regnes med større trafik på tværs af cykel og gangsti til og fra 
butik og servicestation. Klubben henstiller, at der findes en løsning for de bløde trafikanter inden en 
endelig vedtagelse af lokalplanen.

Forældrebestyrelsen ved Vestermose Fritidshjem gør indsigelse til, at der skabes et trafikalt 
knudepunkt mellem fritidshjem og plads for af- og påstigning af skolebus. Forældrebestyrelsen ser 
med bekymring på, at der etableres flere udkørsler og mener at 28 parkeringspladser er for lidt og 
kan medføre ulovlig parkering i området. Et hegn ønskes opsat for at hindre ind- og udkørsel 
udenfor de tilladte adgangsveje.

Morten Jørgensen, Magnoliavej 20 gør indsigelse til parkering på cykelsti/fortov og til fri ud- og 
indkørsel. I området er der mange skolebørn, der er 2 daginstitutioner og der er ældre borgere. Alle 
skal sikkert kunne passere området. Adgangsforholdene ønskes ændret til ensrettet trafik med 
indkørsel fra Møllevej og udkørsel til Hovedgaden. Der skal være krav om at den eksisterende butik 
skal renoveres med udhæng og rejsning og at levende hegn skal være stedsegrønt og føres hele 
vejen langs Møllevej og Hovedgaden kun afbrudt af ind- og udkørsel. Der må ikke opsættes 
antenner og at skiltning og reklamering kun må finde sted med særlig tilladelse og skal begrænses 
til et minimum.

Compact Clean v/Johnny Jensen har på mødet den 21. juni 2000 gjort indsigelse for at sikre 
tinglyst vejret noteret i lokalplanen. Desuden ønskes det, at vejarealet kræves markeret for at 
modvirke parkering til gene for til- og frakørsel fra ejendommen.

Et lokalplanforslag kan ikke vedtages endeligt, hvis en myndighed efter reglerne i §§ 28, 29 eller 29 
a i planloven har gjort indsigelse til forslaget. Forslaget kan først endeligt vedtages, hvis der mellem 
parteme kan opnåes enighed om de nødvendige ændringer. Kan enighed ikke opnåes, kan parterne 
indbringe uafklarede spørgsmål for Miljø- og Energiministeren.

Forvaltningen havde den 27. juni 2000 et møde med Frederiksborg Amt sammen med arkitekt Steen 
Berthelsen. Baggiunden for mødet med Amtet var, at Amtet agtede at gøre indsigelse til en række 
forhold i lokalplanforslaget. Steen Berthelsen fremlagde på mødet et skitseoplæg, som på væsent-
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lige punkter imødegik Amtets indsigelser. Amtet erklærede sig herefter villig til at overveje sin 
indsigelse, når et ændret forslag var blevet fremsendt til Amtet.

Forvaltningen finder ikke at den lidt øgede trafik i området vil give så væsentlige gener, at det bør 
hindre etablering af det ansøgte.

Et ændret lokalplanforslag forventes færdigt i uge 31 d. å.

Fællesforvaltningen den 7. juli 2000:
Forvaltningen anbefaler på baggrund af mødet med Amtet samt de indkomne indsigelser og 
bemærkninger, at der til Amtet fremsendes et ændret lokalplanforslag med følgende indhold:
1. Adgang fra Møllevej etableres ikke.
2. Trafikken ledes fra Hovedgaden ensrettet ind i lokalplanområdet syd for ekst. slagterbutik og 

projekteret tankanlæg og ud nord for slagterbutik.
3. Parkeringspladser skal respektere vejbyggelinie mod Møllevej.
4. Vaskehal etableres ikke.
5. Tankanlægget gøres væsentligt mindre og trækkes tilbage for vejbyggelinien.
6. På lokalplanområdet må dagligvarebutikker maksimalt udgøre et bruttoetageareal på 1000 m2.
7. I lokalplanen redegøres for den proj. detailhandels betydning for bymiljøet.
8. I lokalplanen redegøres for miljøvurdering af erhvervsarealer, (forslag til tekst vil foreligge til 

mødet).
9. I lokalplanen indføjes bestemmelse om, at tankanlæg skal godkendes vejbestyrelsen, (forslag til 

tekst vil foreligge til mødet).
10. Lokalplanen forudsætter at der opnåes de nødvendige tilladelser fra Amtet vedr. til- og frakørsel.

Efter planlovens § 27. stk 3 kan der i forbindelse med den endelige vedtagelse af lokalplanen 
foretages ændringer af det offentliggjorte forslag. Det er forvaltningens opfattelse, at ændringerne i 
forslaget ikke har en sådan størrelse eller berører borgere og myndigheder på en sådan måde, at det 
er nødvendigt at sende lokalplanen ud i ny høring.

Såfremt der opnåes enighed med Amtet (HUR), på ovennævnte grundlag, videresendes sagen 
administrativt med anbefaling om ØK og byrådets godkendelse.

Beslutning:

Ad 2: Syd ændres til sydvest og nord ændres til nordøst.

Afdelingens notat af 31/7-2000 anbefales indarbejdet i lokalplanen.

§ 8.4 ændres til: at der ikke må opsættes udvendig antenne.

Sagen videresendes til behandling i ØK samtidig med at der optages forhandling med HUR/Amtet.
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Møde i OK den 07-08-2000

Beslutning:

luiclc*sJDlc> tm
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Jr. nr.:

Søsvarøt:

Sagen til: ~~ØK
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Punkt 141

Møde TMU d. 22-06-2000

Journalnr. BM-13.02.02 Sagsid: 13821 Sagsbehandler: MDH/TF Fmd. init.

Procedure til afregning af vandspild

Økonomi:

Bilag:
Bilag 1: Uddrag af vejledning fra Miljøstyrelsen 
Bilag 2: Regneeksempler
Bilag 3: Procedure nr. 19: Fradrag i betaling p.g.a. vandspild (nuværende procedure)
Bilag 4: Procedure nr. 19: Fradrag i betaling p.g.a. vandspild (foreslag til procedure) 

(Ændringer er markeret med en streg i venstre margen)

Sagsfremstilling:

Den 22. februar 2000 vedtog byrådet en procedure vedrørende behandling af ansøgninger om 
fradrag på grund af vandspild som følge af ledningsbrud.

Der er indkommet 8 ansøgninger. Heraf har 5 opnået fradrag, 2 er afvist da beløbet var under 
selvrisikoen og 1 er ikke ekspederet, da den har givet anledning til overvejelser om, hvorvidt 
proceduren bør revideres for at sikre en retfærdig sagsbehandling.

Teknisk Afdeling har derfor udarbejdet et forslag til en sådan revision. I forslaget er endvidere 
medtaget nogle mindre justeringer, med det formål at sikre en mere enkel og forståelig 
sagsbehandling.

Lovgrundlag og kutyme
Det skal slås fast at vandspild er ulovligt, j.v.f. “Lov om vandforsyning m.v ” (lovbekendtgørelse nr. 
130 af 26. februar 1999) § 51, stk. 1:

“Vand fra et alment vandforsyningsanlæg må, bortset fra brand eller andre nødstilfælde, ikke benyttes til andet formål 
eller i større mængder end tilladt af anlægget. Spild af vand ved mangelfuld lukning af vandhaner eller ved anden 
uforsvarlig adfærd skal undgås. Vand der er forbrugt eller gået til spilde som nævnt ovenfor, kan forlanges betalt af 
ejendommens ejer, således at vandmængden om nødvendigt fastsættes efter anlæggets skøn.”

Endvidere skal det fastslås, at kommunen kan opkræve hele beløbet, j.v.f. Vejledning fra 
Miljøstyrelsen nr. 12,1998 (bilag).
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Økonomiske konsekvenser
Ændringer i kriterier for fradrag vil have stor økonomisk betydning for forbrugere med vandspild, 
der ikke er omfattet af de nuværende regler, men stort set ingen betydning for kloakforsyningen, da 
det vurderes, at der vil være tale om ganske få sager.

De øvrige ændringer har ingen reel økonomisk betydning.

Ændringsforslag
I det følgende gennemgås ændringerne:

Kontrol af vandmåler.
Da der i de 7 ud af 8 ansøgninger ikke er rejst tvivl om, at vandmængden er målt korrekt, er en 
konsekvent test af vandmålere således overflødig. En test koster 500 kr. Derfor foreslås afsnit 2 
ændret, således at vandmåleren kun testes på et akkrediteret laboratorium, hvis vandværket eller 
forbrugeren ønsker det.

Skøn af vandspild
I den nuværende udgave af proceduren er udgangspunktet for skøn af forbrugerens normale 
vandforbrug Told & Skats staser. Efterhånden som der opsummeres aflæsningsdata, kan 
normal forbruget skønnes med stor sikkerhed. Et skøn baseret på aflæsninger giver derfor en langt 
mere rimeligt afregning. Afsnit 3 foreslås derfor ændret i overensstemmelse hermed.

Kriterier for fradrag
I førnævnte uekspederede sag er bruddet sket i et badeværelse. Vandet er derfor løbet i kloakken, og 
ikke ud i jorden, som er en betingelse i den nuværende procedure.

At det kræves, at vandet er løbet ud i jorden, skyldes at det i så fald ikke belaster rensningsanlægget. 
Rent vand der løber i kloakken belaster rensningsanlægget i form af udgifter til håndtering af 
vandet, men ikke i form af afgifter, da disse betales efter målinger af en række forurenende stoffer.

Proceduren foreslås ændret, således at der kan opnås fradrag uanset hvor vandet løber hen. Dette 
begrundes med, at ovennævnte tekniske opdeling kan virke uforståelig på folk, og at den nuværende 
procedure let kunne få karakter af at straffe ærlighed, da nogle forbrugere ville kunne opnå 
økonomisk vinding ved oplyse, at vandet er løbet ud i jorden.

Endelig skal det bemærkes, at selvom vandet løber ud i jorden, finder det alligevel ofte vej til 
kloaksystemet via utætheder.

Selvrisiko
Der er i den nuværende procedure en selvrisiko på 3.000 kr. for hele regningen, d.v.s. vand og 
vandafledning. Da der kun kan opnås fradrag for vandafledningen, er sammenknytningen med 
vandprisen unødvendig. Sammenknytningen kan også give uens afgørelser, da prisstrukturen for de 
offentlig og private vandværker ikke er ens. Endvidere er et fast beløb uhensigtsmæssig, da der ikke 
er indbygget en pristalsregulering.
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Det foreslås, at proceduren ændres således, at der kun kan opnås fradrag for den del af vandspildet 
der overstiger 70 m3. Fradrag gives som hidtil kun for vandafledning.

Hvis det nye system vedtages, er der tale om en fast selvrisiko, der altid skal betales. Effekten vil 
være, at mindre vandskader opnår lidt større fradrag, og større skader lidt mindre. I vedlagte bilag 
belyses dette med nogle regneeksempler.

Fællesforvaltningen den 15.05.2000

Det indstilles, at forslag til ændring af procedure anbefales til økonomiudvalget og byrådets 
godkendelse.

Beslutning:

Indstilling tiltrådt.

Møde i OK den 07-08-2000
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Punkt 142

Møde OK d. 07-08-2000

Journalnr. BM-01.02.05P16 Sagsid: 11898 Sagsbehandler: SA/TF Fmd. init.

Kyndby Losseplads - Perioden efter Naturklagenævnets afgørelse på 
regionplananken

Økonomi:

Bilag: 1. Oversættelse af skrivelse af 14. juli 2000 fra Europakommissionen.

Sagsfremstilling:

Kyndby Losseplads. Europakommissionen fremsender svar på klage fra Jægerspris 
Kommune om VVM reglernes implementering i Danmark._____________________

Jægerspris Kommune har den 28. oktober 1998 klaget til EU kommissionen med påstand om, at 
EU- direktiv 85/337/EEC ikke er implementeret korrekt i dansk miljø og planlovgivning.

Det har været kommunens synspunkt, at et projekts optagelse i region og kommuneplanlægning 
indebar en så væsentlig grad af godkendelse, at senere sagsbehandling af et konkret projekt ved 
udarbejdelse og godkendelse af en VVM- redegørelse blev illusorisk, således, at der ved denne 
sagsbehandling alene kunne fastsættes vilkår, hvorimod spørgsmålet om lokalisering, herunder 
vurdering af alternative placeringsmuligheder ikke blev underkastet en reel vurdering.

EU- Kommissionen, -direktoratet er enig i, at miljøforholdene allerede skal vurderes i planfasen og 
vil udarbejde et direktiv i år 2001 til forelæggelse for Kommissionen. Imidlertid er der i de 
gældende direktiver en vis margin inden for hvilken medlemsstaterne kan udøve et vist skøn. Den 
danske stats implementering ligger inden for denne margin. Europakommissionen har derfor 
besluttet at lukke sagen.

De problemstillinger som Jægerspris Kommune har rejst vil blive inddraget i en generel vurdering 
af de implementeringsregler, som de danske myndigheder har meddelt Kommissionen i relation til 
direktivet.

INDSTILLING:

Til orientering.

Beslutning: *

( T t S L
Jr. nr.: _ 

Besvaret:
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Møde OK d. 07-08-2000

Journalnr. BM-01.01.02P17 Sagsid: 14312 Sagsbehandler: SA/TF Fmd. init.

Regionplan 2001 for Frederiksborg Amt

Økonomi:

Bilag: Skrivelse af 7. juli 2000 med notat af samme dato.

Sagsfremstilling:

Jægerspris Kommune har fra Frederiksborg Amt modtaget forslag til Regionplan 2001.

På grund af bl. a. det tidsmæssige samspil mellem regionplanarbejdet og kommuneplanarbejdet 
indeholder regionplanforslaget ikke de ønsker og behov for udlæg af boligarealer i Jægerspris 
Kommune, som er kommet til udtryk i forbindelse med den offentlige debat og de efterfølgende 
politiske tilkendegivelser på Byrådets debatdag om mål og retningslinier.

Regionplanforslaget er således fremsendt til HUR med et indhold, der på meget væsentlige punkter 
ikke afspejler de ønsker og de behov, der er kommet til udtryk.

På baggrund af ovenstående har borgmesteren den 7. juli 2000 fremsendt skrivelse til HUR vedlagt 
notat om befolknings og boligforhold.

HUR er på denne baggrund anmodet om et møde med henblik på, at der i det endelige oplæg til 
regionplan 2001 kan indarbejdes de nye boligområder, som der skønnes at være behov for, således 
at en hensigtsmæssig befolkningsudvikling kan finde sted.

Fællesforvaltningen den l.august 2000:

Til orientering

Beslutning:

Besvaret
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Punkt 144

Møde SBK d. 27-06-2000

Journalnr. BM-83.01.04 Sagsid: 11482 Sagsbehandler: BN/SKO Fmd. init.

Leasing af inventar og udstyr til Solbakkeskolen

Økonomi:

Sagsfremstilling:

Solbakkeskolen fremsender anmodning af 13.juni, d.å. om accept af indgåelse af leasingaftale til 
indkøb af inventar og udstyr.
Anmodningen uddybes med følgende:

”Inventaret skal dels bruges i de nye lokaler dels på den eksisterende skole, hvor de lokaler, som vi 
har inddraget til klasselokaler, skal genindrettes til bl.a. billedkunst, musik og fællesrum”.

Solbakkeskolen har i forvejen en leasingkontrakt på skolemøbler, hvor vi betaler kr. 54.000 om året. 
Vi har 3 år tilbage på kontrakten. Hvis vi leaser for kr. 300.000 yderligere skal vi afdrage kr. 67.700 
ved en fast rente i de næste 5 år. I de kommende 3 år er afdraget kr. 120.000 svarende til 24% af 
vores budget for konto 45.

Indenfor vores nuværende budget ser vi ikke andre muligheder for finansiering end at lease, selvom 
vi finder det problematisk at binde en fjerdedel af skolens budget.

Budget og regnskab den 13. juni 2000:
Ingen bemærkninger

Fællesforvaltningen den 13.juni, 2000:
Det indstilles til Sbk-udvalget at anbefale for ØK og byråd at imødekomme anmodningen.

Beslutning:

Udvalget anbefalede indstillingen til økonomiudvalgets og byrådets godkendelse.

Møde i OK den 07-08-2000

Beslutning:

V i ( 6 - % o o o .
Jr. nr.: _ _

Besvaret:
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Punkt 145

Møde SBK d. 27-06-2000

Journalnr. BM-17.01.05 Sagsid: 13931

Pædagogisk Psykologisk Rådgivning

Sagsbehandler: BN/SKO Fmd. init.

Økonomi:

Bilag: Notat af 13. juni fra Bjarne Nielsen 

Sagsfremstilling:

På møde i Fællesstyrelsen den 25. maj, d.å. blev følgende besluttet:
Fællesordningen fortsætter til alle personalespørgsmål er løst.
Organisationen opdeles i 2 selvstyrende teams. Det sker p.g.a. ønske om forskelligt indhold og 
arbejdsmetoder i de 2 kommuner.
Skibby teamet opbygger en struktur omkring 3 psykologer, hvoraf den ene får ansvaret for den 
psykologfaglige kvalitet i arbejdet. Ledelsesmæssigt forankres teamet i SSF’s Børn og Unge 
afdeling.
Hvert team har eget budget. Budgetopdelingen sker pr. 1/8, 2000.
Specialklassekonsulenten for Bøm med generelle indlæringsvanskeligheder fortsætter sit arbejde i 
begge kommuner som hidtil.
Tale- hørekonsulenten arbejder fremover kun i Jægerspris teamet.
For det øvrige personale gælder, at de alle arbejder i Jægerspris teamet.
En sekretær varsles ned i tid.
En skolepsykolog, som p.t. arbejder i Skibby kommune, arbejder J8V2 time i Skibby med 
skolepsykologarbejde og I 8V2 time i Jægerspris med undervisningsarbejde.

De personalemæssige konsekvenser af ovenstående vil blive tilrettelagt i overensstemmelse hermed.

Der skal besluttes et budget for PPR i Jægerspris. Den forholdsmæssige andel af det samlede 
driftsbudget på 147.600 kr. udgør for Jægerspris 86.729 kr.
Der gøres opmærksom på, at dette budget ikke vil kunne afholde de nødvendige udgifter. Der peges 
på 3 årsager hertil:
1. Et mindre PPR er forholdsvist dyrere p.g.a. basisudgifter på en række områder.
2. Skibby overtager alene 2 af i alt 10 ansatte.
3. Manglende prisfremskrivning gennem de seneste 10 år har især fordyret transportgodtgørelsen, 

telefon, uddannelse, kopiering, og der er ikke afsat penge til EDB.

De seneste 2 år har Fællesstyrelsen besluttet overførsel af uforbrugte lønmidler til driftsbudgettet for 
at kompensere for dette. De overførte overskud fra 1998 og 1999 skal i særlig grad anvendes til 
udgifter til autorisationsuddannelse for skolepsykolog, særlig efteruddannelse for psykologer, EDB 
samt eventuelle merudgifter i det kommende skoleår i forbindelse med barselsfravær af sekretær.
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Der stilles forslag om en forøgelse a f det samlede driftsbudget på i alt 42.771 kr. fra 2001

Der gøres samtidig opmærksom på. at Skibby ikke fremover vil skulle indbetale et beløb for “Andel 
i administrationsudgifter” på for tiden 116.887 kroner årligt.
Beløbet dækker husleje, opvarmning, el/varme og forsikringer/afgifter af lokalerne på 
Møllegårdskolen og rengøring af disse.
Såfremt PPR fortsat skal afholde disse udgifter, må de tildeles PPR-budgettet.

Budget og regnskab den 13. juni 2000

Forøgelse til driftsbudget kr. 42.771
Udgiften til Skibby kommunes andel i administrationsudgifter udgør kr. 48.204
Merudgift ved deling af fællesordningen excl. løn kr. 90.975

Udgiften til opvarmning, el/varme, forsikringer/afgifter og rengøring er afsat på Møllegårdskolens 
budget.

Fællesforvaltningen den 13. juni, 2000:

Udvalget anmodes om at tage Fællesstyrelsens beslutning til efterretning.
Udvalget anmodes endvidere om at tage stilling til budgetforslaget fra PPR, og det foreslås at 
oversende det til budgetlægningen for 2001.

Beslutning:

Udvalget anbefalede Fællesforvaltningens beslutning til økonomiudvalgets og byrådets orientering. 

Udvalget fremsendte budgetforslaget til PPR til budgetlægningen for 2001.

Møde i OK den 07-08-2000 

Beslutning:

dr. nr.: _ _____

Besvaret:

Sagen til: Bv|

[ t ,  -  Q u o c  o ,
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Punkt 146

Møde SBK d. 27-06-2000

Journalnr. BM-00.17.00P27 Sagsid: 14508 Sagsbehandler: BN/SKO Fmd. init.

Forslag til overenskomst mellem Jægerspris Kommune og undervisning på 
Birkebo's skole

Økonomi:

Bilag: Udkast til overenskomst af 9.marts, 2000.

Sagsfremstilling:

Birkebo fremsender 9.marts, d.å. udkast til overenskomst med Jægerspris kommune om 
undervisningen på Birkebo’s skoledel SKODA, Slotsgården 15, 3630 Jægerspris.
Birkebo er en selvejende institution med driftsoverenskomst med Frederiksborg Amt.
Institutionen er normeret til 15 børn og unge i alderen 6 - 18 år. Formålet er, at modtage børn akut 
til undersøgelse og observation fra amtets 19 kommuner.
Nogle af de anbragte børn undervises fortsat i barnets hjemkommune under opholdet.
Andre undervises i SKODA på Birkebo. Her er ansat 1 lærer, 1 pædagog, og der er adgang til 
psykolog- og sekretærbistand fra Birkebo.Vedlagte notat beskriver undervisningen yderligere,

I forbindelse med lovændring pr. 1.august 1998 skal opholdskommunen føre tilsyn med 
undervisningen på anbringelsessteder, og det lokale PPR skal betjene undervisningen på samme 
vilkår, som gælder kommunens egne børn ved skolevæsenet.

Der har været afholdt drøftelser mellem Birkebo og forvaltningen/PPR om opstart af ordningen pr.
1.august, 2000.
Birkebo har på sit budget afsat 64.000 kr til PPR-betjening. Dette vil i særlig grad omfatte 
pædagogisk-psykologisk betjening og tale-høreundervisning. Herudover vil der på PPR være 
merudgifter til sekretær samt forskellige driftsudgifter. I særlige tilfælde må andre fagpersoner på 
PPR involveres.

Budget og regnskab den 13, juni 2000
Ingen bemærkninger

Fællesforvaltningen den 13.juni, 2000:
Følgende indstilles til godkendelse i Sbk-udvalg, ØK samt Byråd:
1. Overenskomsten godkendes som forelagt til ikrafttræden pr. 1 .august, 2000
2. Ansvaret for tilsyn med undervisningen henlægges til afdelingslederen for Børn og Unge.
3. Birkebo betaler Jægerspris Kommune kr. 64.000 for PPR betjeningen.
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Senest maj, 2001 foretages evaluering af ordningen, bl.a. med henblik på at vurdere, hvorvidt 
budget for tilsyn og PPR-betjening er realistisk.

Beslutning:

Udvalget anbefalede indstillingen til økonomiudvalgets og byrådets godkendelse.

Møde i OK den 07-08-2000

Beslutning:

(=> -9 x > o o

feofŷ J aV, n  ot. w |(o- Oaooq

Jr. nr.:

Besvaret: 

Sagen til:
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Punkt 147

Møde SBK d. 27-06-2000

Journalnr. BM-18.01.13A21 Sagsid: 14507 Sagsbehandler: BN/SKO Fmd. init.

Jægerspris Ungdomsskole og Klub

Økonomi:

Bilag:. Beskrivelse og budget.

Sagsfremstilling:

På byrådsmødet den 18. april blev det besluttet at foretage en sammenlægning af Jægerspris 
Ungdomsskole og Jægerspris Ungdomsklub.

Det blev samtidig besluttet, at der skulle foretages en samlet beskrivelse af den samlede 
organisation samt budget herfor.

Vedlagte beskrivelse opsamler de faglige hensigtserklæringer, der ligger til grund for beslutningen.

Der er overordnet tale om en forpligtigelse til at anlægge et helhedssyn på samarbejdet med de unge 
og at sikre, at alle aktiviteter på området ses i sammenhæng med kommunens øvrige tilbud på 
området.

Organisatorisk henlægges styringen af det samlede Ungdomsskole- og Ungdomsklubtilbud til 
Ungdomsskolebestyrelsen.

Ungdomsskoleinspektøren har ledelsen af den samlede virksomhed, mens der forudsættes ansat en 
souschef/pædagogisk medhjælp til at være daglig leder af Ungdomsklubben.

Det foreslåede fælles budget for Ungdomsskolen/Ungdomsklubben indebærer uændret økonomi i 
forhold til de to nuværende budgetter.

Budget og regnskab den 13, juni 2000
Budget forslag vedlagt

Fællesforyaltningen den 8, juni 2000.

Det indstilles til udvalget, at anbefale ØK og Byråd:

1 At godkende vedlagte beskil vel se af den samlede organisation.
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2 At godkende, at ændringen sker pr. 1. januar 2001.

3 At godkende vedlagte budgetforslag for ordningen.

Beslutning:

Udvalget anbefalede indstillingen til økonomiudvalgets og byrådets godkendelse.

Møde i OK den 07-08-2000

Jr. nr.: _ 

Besvaret:

Sagen til:____j
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Møde SBK d. 27-06-2000

Journalnr. BM-17.00.00 Sagsid: 13307 Sagsbehandler: BN/SKO Fmd. init.

Udvidet skolegang

Økonomi:

Bilag: Evalueringsrapport fra Danmarks Lærerhøjskole.

Sagsfremstilling:

I maj 1999 søgte Jægerspris kommune Undervisningsministeriet om midler fra projektet 
“Folkeskolen år 2000“ til evaluering af den udvidede skolegang. Der blev bevilget kr. 20.000, som 
skulle anvendes i indeværende skoleår.

Oprindelig var midlerne tiltænkt første del af en ekstern evaluering. På grund af udsættelse af den 
udvidede skolegang til 2001 kunne pengene ikke anvendes til det oprindelige formål inden for den 
givne tidsfrist og blev i stedet brugt til en ekstern evaluering af den proces, der har fundet sted 
mellem beslutningen om den udvidede skolegang i juni 1998 og udsættelsen i januar 2000.

Evalueringen er gennemført gennem Danmarks Lærerhøjskole af to eksterne konsulenter. Rapporten 
kan anvendes i tilrettelæggelsen af det videre arbejde og skal samtidig indgå i 
Undervisningsministeriets opsamling vedrørende arbejdet med fokuspunkt 5 i “Folkeskolen år 
2000“.

Som grundlag for evalueringen er der foretaget en spørgeskemaundersøgelse med følgende 
deltagerkreds:
• Børnehaveklasseledere og lærere i børnehaveklasser, L, 2, og 3. klasserne.
• Pædagoger og medhjælpere i fritidshjem.
• Alle skole- og fritidshjemsledere.
• Én forældre fra hver børnehave- og 1. klasse.
• Medlemmerne af forældrenævnet.
• Skolebestyrelsesmedlemmerne fra Den Fælles Rådgivende Forsamling for Skolevæsenet.

Evalueringsrapporten søger at give svar på følgende problemstillinger, der med udgangspunkt i 
“Arbejdsgrundlag for den udvidede skolegang” har dannet grundlag for spørgeskemaundersøgelsen:
• Hvad motiverer og hvad bremser det pædagogiske personale i arbejdet med den udvidede 

skolegang.
• I hvilket omfang oplever det pædagogiske personale sig klædt på til det kommende arbejde.
• Det pædagogiske personales opfattelse af samspillet med ledergruppen. I hvilket omfang 

opleves dialogen som tilstrækkelig, og på hvilke måder kan den styrkes?
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• Forældrenes oplevelse af medbestemmelse i arbejdet med udvidet skolegang. I hvilken grad 
oplever forældrene, at de har haft indflydelse på projektet?

• Forældrenes oplevelse af omfanget og anvendeligheden af den givne information i arbejdet med 
udvidet skolegang.

• Ledernes opfattelse af hvad der motiverer, og hvad der bremser i formidlingen og dialogen i 
relation til arbejdet med den udvidede skolegang.

Af svarene konkluderes bl.a.:

Vedrørende konkretiseringsgrad:
• Medarbejderne peger på behovet for konkret udmelding af økonomiske ressourcer, timefordeling 

og praksis beskrivelser.
• Lederne ønsker hurtig afklaring af kompetencefordelingen mellem skole- og fritidshjemsledere.
• Forældrene ønsker konkrete billeder på, hvordan børnenes dagligdag bliver og efterlyser 

indflydelsesmuligheder.

Vedrørende åbenhed i processen:
• Medarbejderne oplever ringe gennemsigtighed, men god dialog med lederne.
• Lederne oplever beslutningsprocessen som værende kaotisk og kompleks.
• Forældrene oplever åbenhed og gennemsigtighed meget forskelligt og ønsker mere dialog med 

det politiske niveau.

Vedrørende information:
• Den givne information opfattes meget forskelligt. Jo tættere man er på udvalgsarbejde m.m. jo 

mere relevant opfattes informationen.
• Ledere og forældrerepræsentanter synes, det er svært at videregive information til personale og 

forældre.
• Konkret information er bedst.

Det anbefales at
• Bruge det kommende skoleår til at gennemføre prøveperioder på alle skoler.
• Afklare kompetencefordelingen mellem skole- og fritidshjemsledere.
• At afklare time- og fagfordeling og ansættelsesforhold så hurtigt som muligt.
• Målrette og konkretisere information.

Fællesforvaltningen den 9. juni 2000 :

Til orientering for Sbk udvalg og Byråd

Beslutning:

Udvalget anbefalede orienteringen til økonomiudvalgets og byrådets efterretning.

Sagen til: fe l



Jægerspris Kommune
Økonomiudvalget

Side 26

Møde i OK den 07-08-2000

Beslutning:

CVxJL
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Punkt 149

Møde SBK d. 27-06-2000

Journalnr. BM-19.03.00002 Sagsid: 13392 Sagsbehandler: JOJ/BOG Fmd. init.

Regnskabsrapporter Egnsmuseet Færgegården

Økonomi:

Bilag [vedlagt i sagen]
Bilag 1 Årsregnskab, revisionsberetning nr 21 samt resultatopgørelse vedrørende 1999 
Bilag 2 Resultatopgørelse for perioden 1.1.-31.3.00

Sagsfremstilling:

Egnsmuseet Færgegaarden fremsender revideret årsregnskab for 1999.
Opgørelsen viser et forbrug på 2.496.837 DKK og en indtægt på 2.615.452 DKK incl. tilskud. 
Nettoresultatet for 1. kvartal 2000 udgør da 118.615 DKK.
Aktiverne udgør 325.637 DKK og egenkapitalen udgør pr. 31. december 1999 271.070 DKK. 

Herudover fremsendes regnskab for 1. kvartal 2000.
Denne opgørelse viser et forbrug på 496.535 DKK og en indtægt på 525.264 DKK incl. tilskud. 
Nettoresultatet for 1. kvartal 2000 udgør da 28.729 DKK.
Aktiverne udgør 329.187 DKK og egenkapitalen udgør pr. 31. marts 1999 299.799 DKK

Ledelsessekretariatet den 16. juni 2000

Til orientering for Sbk-udvalg, ØK samt Byråd

Beslutning:

Udvalget videresendte orienteringen til økonomiudvalg og byråd.

Møde i OK den 07-08-2000

Beslutning:
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Møde OK d. 07-08-2000

Journalnr. BM-25.45.00048 Sagsid: 13738 Sagsbehandler: JH/SK Fmd. init.

Afskrivning af restancer

Økonomi:

P 3|S  Jægerspris Kommune Side 28
Økonomiudvalget

Sagsfremstilling:

Der er udarbejdet en liste over 9 restancer - totalbeløb kr. 249.403,53.

Begrundelsen for at afskrive de 9 restancer er følgende:

- Restancerne er bortfaldet, og der har ikke været mulighed for at opkræve restancerne 
indenfor den 5-årige forældelsesfrist

- Bømetilskudslovens § 31.1

- Boudlæg § 18, hvilket betyder, at der kun er dækning til begravelsesomkosningerne

- Bømetilskudslovens § 31

At afskrive ovennævnte restancer betyder, at da kommunen ikke har haft mulighed for at inddrive 
restancerne jvfr. ovennævnte grunde, så må det offentlige konstatere et tab på nævnte beløb. Det bør 
bemærkes, at såfremt en restant har flere debitorforhold vil en indbetaling ske efter følgende 
prioriterede rækkefølge. Dette gælder uanset, om der er tale om en frivillig aftale eller om 
tvangsinddrivelse:

1. Skatter og arbejdsmarkedsbidrag
2. Bøder
3. Bidrag
4. Kommunale gebyrer, renter og afgifter
5. Boligsikring og daginstitutioner
6. Bistandshjælp mod tilbagebetaling og øvrige fordringer

Fællesforvaltningen den 1. august 2000

Fællesforvaltningen indstiller, at beløbet kr. 249.403,53 afskrives. For børnebidrag etc. er der 100% 
statsrefusion, hvorfor afskrivning på 227.696,16 ikke berører Jægerspris Kommunes økonomi. 
Jægerspris kommune har for 5 år siden modtaget 50% refusion for resten af beløbet kr. 21.707,37, 
således at det reelle tab for Jægerspris udgør de resterende 50% eller kr. 10.853,69.
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Journalnr. BM-25.00.00A06 Sagsid: 13865 Sagsbehandler: JH/SK Fmd. init.

Fælleskommunal Skatteligning

Økonomi:

Sagsfremstilling:

Ved lov nr. 381 af 2. juni 1999 er der åbnet mulighed for, at flere kommuner kan indgå samarbejder 
om at løse kommunernes skatteforvaltning.

På Byrådets møde den 20.juni 2000 blev det besluttet, at Jægerspris Kommune ville tilslutte sig et 
fælleskommunalt skattesamarbejde med Fr-sund, Stenløse, Ølstykke og Slangenap Kommuner,

Samarbejdet med ovennævnte kommuner omhandler diverse former for ligning, således at kun 
området med forskudsregistrering og forespørgsler forbliver på Jægerspris Rådhus. Samarbejdets 
fysiske placering vil blive Fr-sund Kommune.

Samarbejdet indebærer samtidig, at der oprettes et fælles sekretariat for Skatteankenævnene. I dette 
samarbejde ønsker også Skibby at deltage.

Den 11. juli 2000 sendte Slangerup Kommune på vegne af Fr-sund, Stenløse, Jægerspris, Ølstykke 
og Slangerup Kommuner en ansøgning til skatteministeriet med henblik på godkendelse af det 
fælleskommunale skattesamarbejde.

I skrivelse fra Skatteministeriet af 26.juli 2000 oplyses det, at sagen er oversendt til Told- og 
Skattestyrelsen.

At Jægerspris Kommune den 20.juni 2000 har besluttet at ville tilslutte sig et fælleskommunalt 
samarbejde betyder ikke, at samarbejdet er en realitet, selv om Told- og Skattestyrelsen godkender 
oplægget.

Jægerspris Kommune skal efter en godkendelse fra Told- og Skattesyrelsen tage konkret stilling til 
samarbejdet.

De økonomiske konsekvenser er ikke fastlagt af de enkelte kommuner, idet arbejdsgruppen endnu 
ikke har forholdt sig til den side af sagen. Frederikssund Kommune arbejder i øjeblikket på at finde 
egnede lokaler og en egnet financieringsmodel. Man arbejder desuden på at formulere en fælles 
personalepolitik. Herudover skal der forhandes med de faglige organisationer om medarbejdernes 
overførsel til den fælles enhed.
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Oversigt over restancer

Økonomi:

Opgørelsesdato 30.09.99 31.12.99 31.03.00 30.06.00

Sagsfremstilling:

BOLIGSIKRING:
(excl. indeværende år)
Restancer i kr. 241.589 235.463 187.563 147.156
Ved inddrivelse, går 100% 
til Jægerspris Kommune

EJENDOMSSKAT
Restancer i ki*. 0 0 0 0
Ved inddrivelse går ejen
domsskatterne 100% 
til Jægerspris Kommune, idet 
Amtets andel er afregnet.

UNDERHOLDSBIDRAG:
Restancer i kr. 6.663.538 5.745.483 5.706.360 5.598.069
Opkrævning af bidrag be
tyder intet for Jægerspris K.

BISTANDSHJÆLP:
Restancer i kr. 2.258.933 2.212.861 2.014.994 1.958.969
Ved inddrivelse går 
50% til Jægerspris K. -

KRAV, SOM ANDRE KM.
HAR BEDT JÆGERSPRIS 
OM AT OPKRÆVE:

1.126.898 1.232.190 1.195.044 910.450Restancer i kr.
Ved inddrivelse går 
0% til Jægerspris K.
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DAGINSTITUTION
(excl. indeværende år)
Restancer i ki\ 388.843 365.661 334.518 299.782
Ved inddrivelse går 
100% til Jægerspris K

B- OG RESTSKATTER;
Se specifikation
Antal restancer ^  256 244
Restancer i kr. -*302.005 5.393.070

249
5.515.673

212
5.474.041

IALT 15.981.806 15.184.728 14.954.152 14.388.467

B- og restskatter fordeler sig pr. 30.06.00 på følgende indkomstår:

For 85 - 92 
For 93 - 96 
For 97 - 00

92.046
829.043

4.552.952

Skatter til og med 1992 er statskrav. For 93, 94, 95, 96 og 97 tilfalder 40% af de opkrævede 
restancer Jægerspris Kommune. For indkomstårene 98, 99 og 00 er der også tale om statskrav.

Fællesforvaltningen den 1. august 2000

Fællesforvaltningen indstiller, at ovennævnte forelægges til efterretning.

Beslutning:
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Journalnr. BM-30.10.00G 12 Sagsid: 14635 Sagsbehandler: BD/CG Fmd. init.

Høring vedr. foreløbige skitser til fremtidig retskreds- og politikredsinddeling

Bilag:

Udkast til høringssvar

Sagsfremstilling:

Kommunernes Landsforening har ved høringsbrev af 22. juni 2000 orienteret Jægerspris Kommune 
om de foreløbige skitser til fremtidig retskreds- og politikred s inddeling. Domstolenes 
Strukturkommission skal fremkomme med forslag til den fremtidige retskredsinddeling og 
Politikommissionen skal fremkomme med forslag til den fremtidige politikredsinddeling.

Strukturkommissionens forslag til fremtidens byretter indebærer en reduktion i antallet af byretter 
fra de nuværende 82 retskredse til ca. 26. Der er i høringsskrivelsen opstillet en række 
forudsætninger for den ændrede inddeling.

Politikommissionens foreløbige forslag til fremtidig politikredsinddeling indebærer en reduktion fra 
det nuværende antal på 54 til 24. Der er opstillet nogle overordnede krav, som man mener en 
fremtidig politikreds bør leve op til, nemlig;

• at sikre en effektiv og ensartet retshåndhævelse over hele landet
• at sikre en effektiv legalitetskontrol med politiets arbejde
• at sikre bæredygtige politikredse (kvalitativt og kvantitativt)
• at fastholde politiets lokale forankring og nærhed til borgerne
• at tage hensyn til kommune-, amts- og retskredsgrænser.

De to kommissionernes arbejde skal ses i et sammenhæng, da det kan forventes, at 
retskredsinddelingen vil få betydelig afsmittende virkning på den fremtidige politikredsinddeling.

KL har anmodet kommunerne og kommuneforeningerne om eventuelle generelle eller konkrete 
bemærkninger og forslag til konkrete justeringer af kredsinddelingerne senest den 11. august 2000. 
Det understreges, at skitsen til ny politikredsinddeling ikke er udtryk for Politikommissionens 
endelige forslag, men et første udspil, som vil kunne modificeres også ud fra lokale sagligt 
begrundede forslag til justeringer.

Udkast til høringssvar vedlægges til Økonomiudvalgets og Byrådets videre behandling.
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